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Styrelsemöte 
 

Tid: 11 februari 2025 kl. 19.00–21.00. Plats: Hemma hos Lars Ljungdahl. 

Närvarande: Lars Klasén, Mats Johansson, Lars Ljungdahl, Max Köster, Anne Kawecki, Kerstin Karlsson (mobil). 

1. Mötets öppnande 

Lars Klasén öppnade mötet och dagordningen godkändes. 

2. Val av ordförande, sekreterare och justerare för mötet  

Lars Klasén valdes till ordförande, Max Köster till sekreterare. Mats Johansson och Lars Ljungdahl valdes till 
justerare. 

3. Föregående mötesprotokoll 

Godkändes. 

4. Inkommet (post, email, Facebook, tel)  

Inget utöver sådant som tas upp under andra punkter. 

5. Ekonomi 

- Föreningens ekonomi är för tillfället något belastad. Så kommer det att vara till den dag pengarna från RIKS 
kommer in. Dessa pengar är förmodligen oss tillhanda någon gång mellan maj och augusti.  

- Det finns möjlighet att blada in våra två programutskick per år i Sveriges Natur. Detta kan tidningen ta på 
sig mot en fast kostnad samt en mindre kostnad per medlem. En fråga är om papperskvaliteten för 
programbladet kan bibehållas. För närvarande använder vi kvaliteten glättat papper 150 gr/m2. Besparingen 
kan bli avsevärd om vi kan använda tidskriften för programutskicken. 

Beslut: Lars L undersöker om och hur detta kan arrangeras och om priset gäller även för 150-grams-papper.  

6. Rapporter 

- Vår förening har fått kommunens hållbarhetspris i konkurrens med flera organisationer! 
Hållbarhetsutskottet tog beslutet enhälligt. Detta ser vi som ett fint erkännande av föreningens arbete. 
Prisutdelningen skedde vid en ceremoni i Södertälje stadshus den 3 februari med närvaro av ca 50 
tjänstemän och politiker. Anneli Hidalgo från kommunen höll i det hela. Prisutdelare var Hanna Klingborg 
(Mp), ordförande i Hållbarhetsutskottet, tillika i Järna kommundelsnämnd. Lars K tog emot priset och höll 
också ett litet tal. Närvarande från styrelsen var också Kerstin, Mats och Olof. Länstidningen 
uppmärksammade prisutdelningen med en halvsidesartikel den 10 februari. 

7. Remisser 

- 2025-03-10 Sjuenda, en föreslagen bergtäkt mellan Mölnbo och Järna. Remissen ska besvaras till 10/3 
2025. Kerstin är ansvarig och har rapporterat:  

Avsikten med täkten är att utvinna 400 000 m3 grus för lokala vägbyggen under en 2-årsperiod. Dessutom 
ska där 60 000 m3 bearbetas från egen täkt. Utöver de 2 åren där bergtäkten är aktiv krävs 2 år för 
avveckling. Dvs. under en 4-års tid kommer det att vara verksamhet på platsen.  
Möjligen kan varg finnas i området.  

Beslut: Mats och Max kollar i ärendets handlingar för att utröna om vi kan ha särskilda invändningar.  

- 2025-02-20 Samråd Planprogram Mörby 7. Ett planerat industri- eller logistikcenter i den del av tidigare 
regementet i Almnäs som ligger i Nykvarns kommun. Ca 700 ha, ca 1,5 km öster om Nykvarns centrum, 2 km 
söder om E20. 
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Lars L är sammankallande i en grupp (där Anne, Kerstin och Mats ingår. Även medlemmen Åke Andersson 
från Nykvarn bistår. Vår medlem och revisor Alf Claesson från Nykvarn har erbjudit sig att granska 
handlingarna. Olof och Lars K skummar igen det) 

Några möjliga förslag och invändningar: 

En del av området ser ut att utgöras av gammal åkermark och bör därför sparas. 

Placera anläggningen närmare motorvägen. 

Begränsa projektet till endast den första etappen.  

Beslut: Lasse L tar kontakt med Alf Claesson i Nykvarn för att kolla om han kan hjälpa till.   

- 2025-03-11 Björnfoten 1:54 vid Sandviken, Enhörna. Avsikt att bygga ett bostadsområde i lantlig miljö. 
Samrådsmöte äger rum i stadshuset den 20/2 kl. 18.00. Lars K har läst in en del av detta ärende och 
överväger att delta på mötet om nödvändigt. Dock krock med föredraget om PFAS i stadshuset samma tid. 

- 2025-02-23 Gerstaberg kopplingscentral för nya järnvägen. I första skedet fanns tre alternativ för 
placeringen: A, B och C. I vårt yttrande sade vi bestämt nej till A och förordade B eller C. Nu ser det ut som 
att alt B är det som slutligen föreslås. Kerstin ansvarar. Lars K läser också igenom handlingar innan vi tar 
ställning. 

8. Genomförda aktiviteter 

- 2025-02-09 Vinterutflykt på (och längs) Måsnaren. En lyckad utflykt med 9 deltagare, varav 6 på skridskor 
och 3 till fots 

9. Kommande aktiviteter 

20/2 Föredrag ”PFAS – är det verkligen så farligt?”. Cecilia Hedfors, sakkunnig miljögifter på Riksföreningen 
kommer till stadshuset. Tyvärr verkar ingen representant från Miljökontoret kunna delta. Just nu oklart om 
och vad Cecilia ska få för present.  

29/2 Södertälje föreningsarkiv. Mats, vår representant kommer att delta i föreningsarkivets årsmöte.  

11/3 Årsmöte, stadshuset kl 18.00-18.30. Därefter fika och bokbord. 

11/3 Föredrag ”Återvinning - vem bryr sig?” kl 19.00-20.00 i stadshuset, samma lokal som årsmötet. Med 
Vesa Hiltula, VD Telge Återvinning. 

29/3 Vandring i nya Uddaberget (repris!). Guide Mari Nilsson, Södertäljes kommunekolog. Samarr. med 
Naturskyddsföreningen i Botkyrka-Salem. 

2/4 Föredrag ”Våtmarker – den nya älsklingen (?)”. Med Anna Froster, biolog, journalist och författare till 
Naturskyddsföreningens årsbok ”Våtmarker”. Samarr. med Södertälje stadsbibliotek. Fel tid i det tryckta 
programmet - rätt tid är 17.30 – 19.00!  

6/4 Vandring i Ekholmens naturreservat och Natura 2000-område i Botkyrka. Samarr. med 
Naturskyddsföreningen i Botkyrka-Salem. Guide är Bo Ljungberg från Botkyrka-Salem. 

26/4 Strandstädning längs Snäckviken. Alenka ansvarar. 

4/5 Fågelskådningens dag, Tullgarn. Guide är Petter Kylefors från SOF, Södertälje ornitologiska förening. 
Samarrangemang med SOF. 

24/5 Hökmossen – värnad plats i Nykvarn. Guide är Åke Andersson, Nykvarn.  

10. Övrigt 

- Även fortsättningsvis vill styrelsen uppmana flera att bevaka områden som vi är bekanta med eller har 
annat skäl till att hålla koll på (t ex med hjälp av https://avverkningskoll.se/). F.n. är det bara Lars K och Mats 
som har sådana bevakningar. Lars K påminde om att Skogsnätverket eller Skogsgruppen inom Riks har kurser 
om inventeringar; men sådana kan f ö utföras på egen hand, där man dokumenterar resultatet i 
artportalen.se. Det finns även andra grupper inom Naturskyddsföreningen som man gärna får engagera sig i. 
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Han tipsade också om den väldigt innehållsrika skogsmonitor.se som har ”allt” – utom en bevaknings-
funktion! 

- Annonsering. Styrelsemedlemmarna har fått programblad som kan sättas upp på anslagstavlor, skolor, 
bibliotek, etc. Lars L har några enstaka blad kvar.  
Kom ihåg att i programbladet ändra tid för föredraget ”Våtmarker” den 2/4! Rätt tid är 17.30 – 19.00 

- Riksmötet 13-14 juni i Gävle. Öppet för alla. Anne kommer att delta. Uppmanades att ansöka om 
reseersättning från kretsen i den mån hon företräder oss. 

- Skogsnätverket (Riks) har webbmöte 13/2. Lars och Kerstin är med i nätverket. Max (som har ett 
”skogsintresse”) uppmanades att också gå med i nätverket. 

- Kallfors ängar. Lars K har vid föregående styrelsemöte rapporterat: Planärendet om Kallfors ängar har gått 
vidare till granskningsskedet, trots många negativa remissyttranden och trots att den nya (ännu ej antagna) 
översiktsplanen för Södertälje på uppemot 20 ställen klart uttrycker att jordbruksmark ska värnas. Ärendet 
Kallfors ängar förbigås med tystnad. Lars K har, efter fråga per mejl, fortfarande inte fått svar från 
projektledningen om när granskningen planeras gå ut på remiss (skulle vara kvartal 1 2025). 

- Lämna gärna synpunkter på Svenska kyrkans skogsutredning och ge synpunkter på hur kyrkan sköter sin 
skog. Remisstiden går ut redan 25/2. Underlagen finns här: https://www.svenskakyrkan.se/skogsutredning. 
Även intressant att ta del av Riksföreningens remissvar, som är mycket positivt. Se 
https://www.naturskyddsforeningen.se/artiklar/svenska-kyrkans-skogsutredning-kyrkan-och-skogen-ansvar-
handling-och-hopp/ 

- Aktivitetsförslag på sådant som alla medlemmar kan ta tag i: 
Bryt bilberoendet, skriv till politiker. 
Strandskyddet (ett underlag kan vara Mia Svedängs mejl)  

11. Förslag  

- Lars K föreslår för kommande verksamhetsår att arbetet med föreningens vår- och höstprogram ska 
hanteras på ett nytt sätt. För närvarande utgör sammanställning och annonsering av programmet en alltför 
stor arbetsbelastning för enskilda medlemmar.  
Enligt förslaget bör en särskild arbetsgrupp för programmet bildas, en ”programgrupp”. Gruppen bör 
huvudsakligen bestå av medlemmar som inte ingår i styrelsen men även styrelsemedlemmar kan ingå. 
Denna programgrupp skulle kunna vara adjungerade till styrelsemötena vid behov.  
Dessutom bör ansvaret för annonsering och annan marknadsföring av de enskilda aktiviteterna, dvs. 
programpunkterna ligga på framför allt de personer som är ansvariga för respektive aktivitet. Detta rör ex vis 
annonsering i LT och publicering i evenemangskalendern.  

12. Nästa möte med styrelsen 

Konstituerande möte för nya styrelsen tisdag den 11/3 ca kl 18.30 i pausen mellan årsmöte och föredraget.  

 

Sekreterare:  Justeras: 

 

 

 

 

Max Köster  Mats Johansson  Lars Ljungdahl 


